
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-12-11, § 25 

 

 Tid: 11 december 2008 kl 14.00 – 14.35 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 18 december 2008 

  

 

Jan Tigerstöm Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m) §§1-17, §§19-39 

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande §18 

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande 

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande 

 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar 

Jensen, Eva Olsson, Martin Skillbäck och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 



  

 
 § 25 

Projekt Ulvsunda: Startpromemoria för programarbete och beslut om 

utredning för blandad stadsbebyggelse i Ulvsunda industriområde (ca 

3 500 lgh) 

Dnr E2008-511-01897 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt förslag av ordföranden Petter Lindfors m fl 

(m) och ledamoten Gulan Avci (fp): 

 

1. Kontorets förslag till beslut godkänns i huvudsak. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

När den nya stadsdelen uppförs kommer en rad företag som idag bedriver verksamhet 

i Ulvsunda att tvingas flytta. Det är viktigt att hitta ersättningsplatser för dessa. Bällsta 

gård, under bullermattan från Brommaflyget, framförs som ett alternativt läge för 

företagen.  

 

 

 

Exploateringsnämnden vill redan i detta planeringsstadium uppmärksamma och få 

utrett risken för kollisioner mellan dessa relokaliseringsplaner av företagsområdet och 

de planer Solvalla tillsammans med IF Brommapojkarna fört fram angående en flytt av 

travanläggningen och uppförandet av en ny sportarena.  

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets och stadsbyggnadskontorets gemensamma tjänsteutlåtande i 

rubricerat ärende från den 20 november 2008. I utlåtandet föreslogs följande: 

 

1. Exploateringsnämnden ger exploateringskontoret i uppdrag att påbörja 

programarbete för Ulvsunda industriområde samt att inleda förhandlingar kring 

markåtkomst och evakueringar med markägare och nyttjanderättshavare. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) föreslog: (se 

 beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och tjänstgörande ersättaren Lotten 

 von Hofsten (v) ställde sig bakom kontorets förslag. 

 

3) Ledamoten Emilia Hagberg (mp) föreslog följande: 

1. Exploateringskontoret får i uppdrag att starta programverksamhet i område 3 

och 4. 

2. Område 1 och två bevaras som i huvudsak verksamhetsområde. 

3. Därutöver anförs följande 

 

Område 2, där den så kallade Prippstomten ligger, behöver finnas kvar som 



  

verksamhetsområden. Här finns det möjlighet att placera verksamheter som måste 

flytta från andra områden, t ex grusupplag. Det vattennära läget gör att 

sjötransporter på ett bra sätt. Område 1 är starkt påverkat av buller från Bromma 

flygplats och planering bör avvaktas tills Bromma flygplats läggs ner. 

 

Område 3 och 4 kan bli bra bostadsområden men även här är det viktigt att ta 

hänsyn till de höga bullernivåerna från Bromma flygplats. 

I den vidare planeringen bör bebyggelsestrukturen särskilt koncentreras till de 

bästa kollektivtrafiklägena och möjligheterna till kollektivtrafik på vatten ska 

finnas med från början i planeringen. Det är också viktigt att det finns ett samspel 

med utvecklingen på andra sidan vattnet så att de två sidorna uppfattas som en 

helhet. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt förslag av ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp): 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s)och tjänstgörande ersättaren Lotten von 

Hofsten (v) med hänvisning till kontorets förslag. 

Ledamoten Emilia Hagberg (mp) med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) enligt följande: 

 

Ärendet visar med önskad tydlighet det bisarra i att Bromma flygplats av staden 

uppmuntras att fortsätta sin verksamhet. I ärendet framställs det som att det nya avtalet 

skulle möjliggöra ny bebyggelse. I själva verket skulle alternativet till det nya avtalet 

vara att inget avtal slöts. Det skulle möjliggöra betydligt mer ny bebyggelse, men 

också välbehövliga ytor för rekreation, nya infrastrukturlösningar och kommunal och 

privat service. 

 

Det är dessutom väl känt att avtalets villkor är en papperstiger eftersom ingen instans 

kontrollerar att det efterlevs. Det är ju inte heller Luftfartsverket som kör flygplanen 

utan piloterna, anställda av sina respektive flygbolag. 

 

Den sammanfattande slutsatsen är att Stockholm nu, helt och hållet till följd av eget 

agerande, kommer att skapa 3500 bullerstörda lägenheter, helt i onödan. Det hade 

kunnat vara mer än 3500 bostäder och i en ännu bättre miljö. 

 

Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) enligt följande: 

 

I projekt Ulvsunda måste i programarbetet särskilt tas upp hur området skall få 

tillräckligt med planlagd mark för rekreation, idrott, och lek m.m. Behovet av 

bollplaner, eventuell idrottsplats och möjlighet till inomhusaktiviteter skall ingå. 

Bällstavikens strandlinje skall vara tillgänglig för alla och får inte ges en privat 

karaktär. Platser där fysiskt funktionshindrade kan komma nära vattnet ska anordnas. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Christer Mellstrand (c) instämmer i beslut från (m) och (fp). 

Ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i förslaget från (mp). 

 



  

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


